Ενεστώτας και Μέλλοντας
Ενεστώτας Βαρύτονων Ρημάτων
Βαρύτονα ονομάζονται τα ρήματα που δεν τονίζονται στη λήγουσα. Η Οριστική Ενεστώτα γίνεται διατηρώντας το θέμα του ρήματος και βάζοντας τις καταλήξεις όπως στο παράδειγμα με το ρήμα λύω:
	οριστική ενεστώτα

	λύ-ω
λύ-εις
λύ-ει
λύ-ομεν
λύ-ετε
λύ-ουσι(ν)



Μέλλοντας
Για να σχηματίσω τον Μέλλοντα στα φωνηεντόκλητα βάζω τις ίδιες καταλήξεις με τον ενεστώτα, μόνο που προστίθεται ένα -σ- πριν από τις καταλήξεις. 
Π.χ.: το ρήμα λύω
	οριστική μέλλοντα

	λύ-σ-ω
λύ-σ-εις
λύ-σ-ει
λύ-σ-ομεν
λύ-σ-ετε
λύ-σ-ουσι(ν)



Για να σχηματίσω τον Μέλλοντα στα αφωνόκλητα τα οποία χωρίζονται σε ουρανικά, χειλικά ή οδοντικά βάζω τις ίδιες καταλήξεις με τον ενεστώτα όμως το –σ μετατρέπεται σε ψ,ξ ή σ ανάλογα τις περιπτώσεις. 
Αναλυτικότερα:
	             Χειλικά:
	           Ουρανικά:
	           Οδοντικά:

	π,β,φ,(πτ) +σ→ψ
τρέπ-ω, τρέπ+σ-ω
τρέψω
	κ,γ,χ,(ττ,σς)+σ→ξ
τάττω   τάττ+σ-ω τάξω
	τ,δ,θ,(ζ) +σ →σ
ψεύδω ψεύδ+σ-ω ψεύσω


Επομένως το τρέψω θα κλιθεί:
Τρέψω	Τάξω	Ψεύσω
Τρέψεις	Τάξεις	Ψεύσεις
Τρέψει	Τάξει	Ψεύσει
Τρέψομεν	Τάξομεν	Ψεύσομεν
Τρέψετε	Τάξετε	Ψεύσετε
τρέψουσι	Τάξουσι	Ψεύσουσι
